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          ROMÂNIA  
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL ORĂŞTIE 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 
 Încheiat astăzi, 25 mai 2023 cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului local al municipiului 
Orăștie. 
 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu 5 zile înainte de data stabilită. 
 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți 17 consilieri locali. 
Lipsesc nemotivat consilierii locali Ardelean Dana Alina și Depcia Gheorghe Sorin. 
 La ședință participă primar ing.Ovidiu Laurențiu Bălan, viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian, 
secretar general Călin Costoiu, funcționari publici din cadrul aparatului de specialitate al 
Primarului și mass-media locală.  
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței extraordinare 
convocată de îndată din data de 22 mai 2023 a fost pus la dispoziția consilierilor locali și întreabă 
dacă există obiecții cu privire la acesta. Întrucât nu există obiecții, procesul verbal este supus la 
vot și aprobat în unanimitate. 
 Președintele de ședință, dna consilier local Sîrbu Florina Eleonora prezintă următorul proiect 
al ordinii de zi :   
 1.Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al municipiului Orăștie 
pe anul 2023. 
 2.Proiect de hotărâre privind unele măsuri referitoare la incluziunea cetățenilor români 
aparținând minorității rome din municipiul Orăștie pentru perioada 2023 – 2027. 
 3.Proiect de hotărâre privind atribuirea cu chirie a apartamentului nr.169 din blocul nr.16A 
situat în str.Mureșul din municipiul Orăștie. 
 4.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unui teren intravilan înscris în                   
CF nr.61351  Orăștie din proprietatea Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 
 5.Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a  
Bibliotecii Municipale ,,Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 6.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului 
Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării Simpozionului dedicat aniversării a 80 de ani de la 
înființarea Bibliotecii Municipale și a 133 de ani de la nașterea lui Sebastian Bornemisa. 
 7.Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului referitor la circulația 
autovehiculelor pe tronsonul Piața Victoriei – str. N.Bălcescu – Piața A.Vlaicu din Centrul Istoric 
al municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L nr.13/2023. 
 8.Proiect de hotărâre privind îndreptarea erorii materiale strecurată în cuprinsul H.C.L 
nr.51/2023 referitoare la aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 
“Renovarea energetică moderată a blocului de locuințe de pe strada Pricazului numărul 73,  
scara A, B, C din Municipiul Orăștie”.  
 9.Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al Municipiului 
Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna iunie 2023.  
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 10.Întrebări-interpelări. 
 În afara ordinii de zi, dl primar propune :  
 11.Proiect de hotărâre privind aprobarea casării unor obiecte de inventar aflate în 
administrarea Bibliotecii Municipale „Sebastian Bornemisa” Orăștie. 

12.Proiect de hotărâre privind aprobarea deplasării unei delegații a Municipiului Orăștie în 
orașul înfrățit Fenouillet – Franța, în perioada 8 – 13 iunie 2023. 
 13.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației tehnico-economice, a indicatorilor 
tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat pentru obiectivul de investiții 
„Înființarea unui Centru de colectare prin aport voluntar în municipiul Orăștie, Județul 
Hunedoara”. 
 Președintele de ședință supune la vot proiectul ordinii de zi împreună cu completările 
ulterioare, care este aprobat în unanimitate. 
 La primul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii 
proiectului de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al municipiului Orăștie pe 
anul 2023. 
 Dna director Jorza Lucia dă citire raportului întocmit de Direcția Economică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități economico-financiare, 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie întreabă că sunt deja necesare reparații la rețelele electrice 
de la sala de sport a Liceului Teoretic „Aurel Vlaicu” Orăștie? 
 Dl director tehnic Stănilă Marius intervine și precizează că, nu este vorba de reparații, ci de 
o completare a lucrărilor ce trebuie efectuate la rețelele electrice. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius întreabă ce se va face în zona „Șumuștău” și cine va 
face investiția, o va face primăria? I se răspunde de către dl director tehnic care menționează că se 
va depune un proiect de finanțare în acest sens. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și precizează că, pentru a depune un proiect și a obține 
finanțare este nevoie de un studiu de fezabilitate și o documentație tehnica, sunt fonduri alocate, 
noi am prezentat A.D.R-ului intenția de a obține finanțare pentru acest proiect, care este în 
analiză, trebuie îndeplinite anumite condiții de eligibilitate și dacă nu este eligibil nu are rost să 
investim într-o asemenea documentație. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius întreabă dacă se va reface zona umedă sau se face o 
zona rezidențială? 
 Dl primar menționează că se va reface zona umedă, nici nu avem cum să schimbăm 
destinația zonei, se va decolmata zona și se vor face inclusiv alei. 
 Dl consilier local Zvâncă Mihai Caius întreabă referitor la cutiile de la capelă, acestea vor fi 
montate pe capelă sau vor fi la fiecare compartiment. I se răspunde de către dl director tehnic care 
precizează că, acestea vor fi montate în interior pentru fiecare compartiment.    
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.108/2023 privind aprobarea rectificării bugetului local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023. 
 La punctul al doilea al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind unele măsuri referitoare la incluziunea cetățenilor români aparținând minorității rome din 
municipiul Orăștie pentru perioada 2023. 
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 Dna director Oltean Mihaela prezintă raportul întocmit de Direcția Publică de Asistență 
Socială Orăștie. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al comisiei pentru 
învățământ, sănătate, activități social-culturale și culte. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae dă citire raportului de avizare al comisiei pentru 
servicii publice și comerț, muncă și protecție socială. 
 Dna consilier local Sîrbu Florina Eleonora propune amânarea proiectului de hotărâre pentru 
reanalizarea planului de acțiune și completarea acestuia cu programe de planning familial cu 
implicarea Spitalului Municipal, a medicilor de familie, a Direcției de Sănătate Publică și a 
asistenților medicali comunitari. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea propunerii dnei consilier 
local Sîrbu Florina Eleonora este de 9 voturi. 
 Propunerea de amânare se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind atribuirea cu chirie a apartamentului nr.169 din blocul nr.16A situat în str.Mureșul din 
municipiul Orăștie. 
 Dna șef birou Doboș Carmen prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al comisiei pentru 
administrație locală, juridică și de disciplină. 
 Dl consilier Zvîncă Mihai Caius dorește să sublinieze implicarea asociației „Lions Palia 
Orăștie” în renovarea acestui apartament, a fost înlocuită ușa, s-a zugrăvit, au fost refăcute rețelele 
și va fi dotat cu mobilier nou. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, va trebui să fim atenți ce persoane vor locui acolo, să 
nu creeze probleme și astfel să deranjeze pe ceilalți locatari ai blocului. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta menționează că, a discutat cu dna inspector Opra 
Ramona să se face eventual și un regulament, este o problemă că unul din cei patru băieți, are o 
prietenă și dacă se aduc persoane străine trebuie să existe acordul celorlalți chiriași. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie arată că, proiectul de hotărâre prevede acordarea cu 
chirie a acestui apartament și întreabă dacă acest băiat are un loc de muncă permanent și din câte 
știe, asociația „Parrains D’Orastie” a achiziționat apartamentul și sunt proprietari. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că, proprietarul apartamentului este 
municipiul Orăștie, nu avem cum să propunem un proiect de hotărâre dacă nu eram proprietari. 
 Dl consilier local Giurgiu Margareta menționează faptul că, în momentul în care părăsesc 
centrul de plasament primesc o sumă care din câte știe este în jur de 4000 lei. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian arată că, din câte știe acești tineri până la împlinirea vârstei 
de 26 de ani mai primesc lunar o sumă ca și ajutor care este în jur de 2000 lei, iar referitor la 
chirie aceasta este modică. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta precizează că, primesc acest ajutor doar dacă urmează 
cursuri de școlarizare. 
 Dl consilier local Bota Adrian consideră că, trebuie să fim atenți ce persoane vor fi propuse 
să locuiască în acest apartament, ca să nu apară probleme de altă natură. Totodată, dorește să 
întrebe de situația acelei doamne în vârstă care a intrat prin efracție și locuiește într-un apartament 
proprietatea municipiului Orăștie, ce se întâmplă, care este situația totuși, aceasta își face nevoile 
și le scoate afară pe fereastră, este de competența poliției din moment ce a intrat acolo abuziv. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că, se pot face evacuări doar în 
anumite perioade ale anului, pe perioada sezonului rece este interzis acest lucru, am obținut o 
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hotărâre judecătorească de evacuare care a fost investită cu formulă executorie de către executorul 
judecătoresc, persoana a fost evacuată și după cum știe aceasta a ocupat din nou imobilul. Ulterior 
ne-am adresat Poliției, care ne-am comunicat că, nu este de competența ei, s-a mers din nou la 
executorul judecătoresc, care ne-a transmis că a pus în executare mandatul și nu mai are ce să 
facă, am mers din nou la instanță și acum suntem în faza de pronunțare a unei noi hotărâri 
judecătorești de evacuare.  
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.109/2023 privind atribuirea cu chirie a apartamentului nr.169 din 
blocul nr.16A situat în str.Mureșul din municipiul Orăștie. 
 Președintele de ședință solicită să se treacă la discutarea proiectului de hotărâre privind 
aprobarea deplasării unei delegații a Municipiului Orăștie în orașul înfrățit Fenouillet – Franța, în 
perioada 8 – 13 iunie 2023. 
 Propunerea se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Dna șef birou Doboș Carmen dă citire raportului întocmit de Biroul Dezvoltare Durabilă și 
Relații Internaționale. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități economico-financiare, 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Președintele de ședință solicită consilierilor locali să facă propuneri nominale pentru 
desemnarea consilierului local care va face parte din delegația municipiului Orăștie care va 
efectua o vizită oficială în orașul înfrățit Fenouillet-Franța. 
 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian îl propune pe dl consilier local Jula Radu Ioan. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie îl propune pe dl consilier local Kadar Alexandru Gheorghe. 
 Dl secretar general Călin Costoiu arată că, potrivit art.139, alin.(6) din Codul administrativ 
aprobat prin O.U.G nr.57/2019, proiectele de hotărâre cu privire la persoane se vor lua 
întotdeauna prin vot secret. În consecință,  propune o pauză de 10 minute pentru a se întocmi 
buletinele de vot.  
 După pauză, dl secretar general Călin Costoiu prezintă buletinul de vot şi explică procedura 
după care se va desfășura votul.   
  În continuare, dl secretar general înmânează, pe rând, în ordine alfabetică, fiecărui consilier 
local, câte un buletin de vot pentru desemnarea reprezentantului Consiliului local al municipiului 
Orăștie care va face parte din delegația Municipiului Orăștie ca va efectua o vizită în oraşul 
înfrăţit Fenouillet-Franța în perioada 08 - 13 iunie 2023, care intră în cabina special amenajată, 
apoi introduce buletinul de vot în urnă. Cabina de vot şi urna se află în faţa consilierilor locali.   
 După încheierea votării, președintele de ședință procedează la deschiderea urnei în fața 
consilierilor locali, deschide fiecare buletin de vot şi le arată cum s-a votat, apoi îl pune pe masa 
prezidiului. 
 Apoi, președintele de ședință şi dl secretar general Călin Costoiu  procedează la numărarea 
voturilor în public şi întocmesc procesul verbal constatator al rezultatului votării, arătând că, cei 
17 consilieri locali prezenți au votat, fiind înregistrat următorul rezultat, dl consilier local Jula 
Radu Ioan - 10 voturi „pentru” și dl consilier local Kadar Alexandru Gheorghe – 7 voturi 
„pentru”. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de hotărâre este 
de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 16 voturi „pentru” și o abținere. 
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 Este adoptată Hotărârea nr.110/2023 privind aprobarea deplasării unei delegații a 
Municipiului Orăștie în orașul înfrățit Fenouillet – Franța, în perioada 8 – 13 iunie 2023. 
 La punctul 4 al ordinii de zi, dl primar prezintă motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind aprobarea trecerii unui teren intravilan înscris în CF nr.61351  Orăștie din proprietatea 
Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 
 Dl inspector Cornea Cornel dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru administrație locală, 
juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl consilier local Petre Radu Onuț prezintă raportul de avizare al comisiei pentru urbanism 
şi amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan este de părere că, ar trebui să se analizeze posibilitatea rezilierii 
contractului de concesiune, întrucât în prezent nu se achită nicio sumă, deoarece SC TC IND S.A 
se află în procedură de insolvență. De asemenea, arată că, pe viitor am putea să achiziționăm 
clădirile care sunt edificate pe acest teren și să le concesionăm la rândul nostru, dar este o decizie 
care a trebui luată de consiliul local și este de părere că, primăria trebuie să aibă cât mai multe 
proprietăți și din concesiuni să obținem venituri la bugetul local.    
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.111/2023 privind aprobarea trecerii unui teren intravilan înscris în 
CF nr.61351  Orăștie din proprietatea Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 
 Dșoara consilier local Bota Mirela Nicoleta solicită permisiunea de a se retrage de la 
lucrările Consiliului local, deoarece face parte din delegația municipiului Orăștie care va face 
deplasarea în orașele Helmstedt și Rautheim și plecarea va avea loc în câteva ore. 
 Solicitarea dșoarei consilier local Bota Mirela Nicoleta se supune la vot și se aprobă cu 
unanimitate de voturi.  
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a Bibliotecii Municipale 
,,Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 Dna bibliotecar Munteanu Luminița prezintă raportul întocmit de Biblioteca Municipală 
,,Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al comisiei pentru 
învățământ, sănătate, activităţi social-culturale şi culte. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de hotărâre este 
de 9 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.112/2023 privind aprobarea Regulamentului de organizare și 
funcționare a Bibliotecii Municipale ,,Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 La punctul 6 al ordinii de zi, dl primar expune motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în 
vederea organizării Simpozionului dedicat aniversării a 80 de ani de la înființarea Bibliotecii 
Municipale și a 133 de ani de la nașterea lui Sebastian Bornemisa. 
 Dna bibliotecar Munteanu Luminița prezintă raportul întocmit de Biblioteca Municipală 
,,Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități economico-financiare, 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
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 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.113/2023 privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării Simpozionului dedicat aniversării a 80 
de ani de la înființarea Bibliotecii Municipale și a 133 de ani de nașterea lui Sebastian Bornemisa. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind modificarea Regulamentului referitor la circulația autovehiculelor pe tronsonul Piața 
Victoriei – str. N.Bălcescu – Piața A.Vlaicu din Centrul Istoric al municipiului Orăștie aprobat 
prin H.C.L nr.13/2023. 
 Dl șef serviciu Moș Marius dă citire raportului întocmit de Serviciul Poliția Locală Orăștie. 
 Dl consilier local Petre Radu Onuț prezintă raportul de avizare al comisiei pentru  urbanism 
şi amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie arată că, prin proiectul de hotărâre se propune 
modificarea regulamentului privind circulația autovehiculelor în zona centrală și s-a prezentat 
faptul că, în urma ședinței de astăzi aceste atribuțiuni nu vor mai fi aplicate de polițiști. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează faptul că, prin regulamentul inițial am 
împuternicit și ofițerii și subofițerii de la Poliția Municipală să aplice amenzi în baza 
regulamentului și într-adevăr nu aveam această calitate legală, și se propune modificarea 
regulamentului în sensul că, polițiștii municipali au fost excluși de la a constata sau aplica 
sancțiuni, aceștia pot aplica doar în baza prevederilor O.U.G nr.195/2002 privind circulația pe 
drumurile publice. 
 Dl consilier local Suciu Nicolae Ilie consideră că, Poliția Locală va avea o problemă destul 
de mare, datorită faptului că nu exista parcări în zona respectivă, încercăm să rezolvăm o 
problemă care nu are finalitate, dacă noi nu avem parcări nici riveranii și nici firmele care vin în 
zonă, vor parca ilegal și știe fiindcă dânsul are un spațiu comercial în această zonă și cunoaște 
care este situația, ca de altfel și cei care locuiesc în zonă și se întreabă ce vor face, unde își parca 
mașinile. 
 Dl șef serviciu Moș Marius menționează că, discutăm de centrul istoric al orașului, deci 
trebuie să avem grijă de acesta, prin proiectul de modernizare al zonei care este în derulare s-au 
creat multe locuri de parcare, deci se poate parca în zonele adiacente centrului istoric și prin 
regulament sunt stabilite și aspecte cu privire la proprietari și la cei care dețin societăți comerciale 
în această zonă. De asemenea, arată că, dacă în zonă se vor monta parcometre, comerciantul nu va 
mai ocupa un loc de parcare de dimineața până după-amiaza, fiindcă va trebui să plătească, deci 
vor avea loc să parcheze și alții. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, în marile orașe magazinele de bricolaj sunt la periferie 
și nu este prevăzut în regulament că trebuie să asigurăm spațiilor comerciale loc de parcare, pentru 
riverani nu se prevede că, trebuie să își parcheze autoturismul pe domeniul public, dacă doriți și 
hotărați vom face locuri de parcare de la Palia și până jos în centru, dar consideră că, în centrul 
istoric nu ar trebui sa fie circule nicio mașină, trebuie să fie zonă pietonală, este de acord că 
magazinele trebuie aprovizionate, dar între anumite ore. Totodată, menționează că, în marile orașe 
aprovizionarea să face cu cărucioare speciale, tocmai pentru că, legislația le impune acest lucru, 
de aceea a propus acest regulament care reglementează circulația în zona istorică și crede că în 
eficiența acestui regulament. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, atunci când cineva vrea să își deschidă un spațiu 
comercial, trebuie să gândească dacă are loc de parcare în fața magazinului sau dacă poate sau nu 
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poate să își amenajeze, dar problema dlui Suciu și a celorlalți comercianți din zona centrală este 
că, atunci când au investit și și-au făcut afacerea se putea parca era cu totul altceva, acum s-a venit 
și s-a blocat o stradă pe care s-a hotărât să nu se circule și îl întreabă pe dl Moș Marius cine a avut 
această idee să nu se circule pe strada centrală. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, în alte localități sunt foarte multe străzi care sunt 
pietonale, pe care nu circulă autoturismele. 
 Dl șef serviciu Moș Marius arată că, se circulă pe tronsonul de stradă care a fost aprobat prin 
regulamentul privind circulația în centrul istoric în baza hotărârii consiliului local. 
 Dl consilier local Bota Adrian întreabă pe dl Moș Marius de ce nu se circulă pe strada 
dinspre Piața „A.Vlaicu” înspre strada N.Bălcescu.  
 Dl șef serviciu Moș Marius arată că, momentan nu se circulă, ci doar pe acela care este 
reglementat acest lucru. 
 Dl director tehnic Stănilă Marius intervine și precizează că, în această zonă costul 
reparațiilor este foarte mare. 
 Dl primar este de părere că, zona centrală trebuie să fie una pietonală, obligația noastră este 
să asiguram accesul riveranilor la locuințe și al mașinilor de intervenție. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, pentru spațiile comerciale nu avem niciun interes, 
doar pentru riverani, aici sunt riveranii deosebiți care nu trebuie să fie deranjați, nu este nicio 
problemă că putem trai și cu această stradă blocată, dar i se pare un pic josnic, nu se poate circula, 
nu avem nici unde parca și nu intrăm în zonă că se strică strada. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, se circulă toata ziuă, este un indicator „Cu 
excepția riveranilor”. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, de ce să circule doar riveranii, să poată circula și 
restul cetățenilor. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae prezintă situația pe care a întâlnit-o în două orașe de  
lângă Frankfurt referitor la aprovizionarea magazinelor, care se făcea la anumite ore în special 
noaptea înspre dimineață până la ora 7, după care în centrul istoric nu mai avea voie să intre nicio 
mașină. Un alt aspect vis-a-vis de parcarea autovehiculelor l-a văzut în mai multe orașe din 
Spania, unde două săptămâni se parca pe o parte de stradă, în următoarele două săptămâni pe 
cealaltă parte de stradă, iar în fața garajelor și la intrarea în parcarea blocurilor era trasată o dungă 
galbenă și se știa că nu au voie să parcheze, este această regulă, pentru ca mașinile care se ocupau 
de întreținere  să poată face curățenie cât mai ușor. În ceea ce privește centrul istoric, referitor la 
imobile, inclusiv Casa de Cultură practic acestea nu au fundații, toate trepidațiile duc la 
deteriorarea lor și apoi venim și îi sancționăm pe proprietari că nu și-au reparat imobilele și de 
aceea este de acord cu regulamentul care reglementează circulația în centrul istoric și 
aprovizionarea magazinelor din aceasta zonă să se facă între orele 5 și 7. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius  arată că, cunoaște situația, din față de la intrarea în 
Cetate, unde există farmacia dnei Popovici, în acea zonă nici riveranii nu pot ajunge la imobilele 
care le au în proprietate sau unde dețin spații comerciale, sunt unii care merg la terase și își lasă 
mașinile acolo cu orele. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan este de părere că, să încercăm să lăsăm lucrurile așa cum sunt și 
vedem cum funcționează, trebuie să finalizăm proiectele care au fost începute în această zonă ne 
dorim să transformăm centrul într-unul istoric, nu putem să facem asta cu magazin de bricolaj în 
zonă, trebuie să punem în valoare Cetatea, viitorul muzeu, să se poată vizita și să vină turiștii și nu 
putem face acest lucru cu toate mașinile pe centru, așa a fost gândit și așa ar trebui să fie, cu 
restaurante, cu magazine mai selecte și nu cu bricolaj sau altele de acest gen. 
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 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, în acea zonă pe care a amintit-o anterior, 
Poliția să dea avertismente sau amenzi, dar să nu se mai parcheze, cei care au imobile nu pot 
ajunge la proprietățile personale. 
 Dl primar intervine și precizează că, nu este acord nici cu parcarea autoturismului în poarta 
imobilului unde se locuiește există un regulament aprobat, deci nu se poate să fie lăsate mașinile 
pe trotuar și pietonii să fie nevoiți să meargă pe drum. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, mai există o situație sunt câteva clădiri care 
nu au intrare pentru mașini, imobilele au doar o ușă, ar trebui găsită o soluție unde să își poată 
parca mașinile. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan este de părere că, situațiile trebuie tratate punctual și analizate, 
dar regulamentul ar trebui să îl lăsăm o perioadă în forma actuală și să vedem cum funcționează, 
dacă vrem să transformăm centrul în unul istoric, dacă nu îl facem ca la comună, unde vine toata 
lumea și cumpără sapă, cuie și alte produse. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de hotărâre este 
de 9 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.114/2023 privind modificarea Regulamentului referitor la 
circulația autovehiculelor pe tronsonul Piața Victoriei – str. N.Bălcescu – Piața A.Vlaicu din 
Centrul Istoric al municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L nr.13/2023. 
 La punctul 8 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 
îndreptarea erorii materiale strecurată în cuprinsul H.C.L nr.51/2023 referitoare la aprobarea 
Programului achizițiilor publice aferent Proiectului “Renovarea energetică moderată a blocului de 
locuințe de pe strada Pricazului numărul 73, scara A, B, C din Municipiul Orăștie”. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția Administrație 
Publică Locală. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru administrație locală, 
juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
proiectului de hotărâre este de 9 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.115/2023 privind îndreptarea erorii materiale strecurată în cuprinsul 
H.C.L nr.51/2023 referitoare la aprobarea Programului achizițiilor publice aferent Proiectului 
“Renovarea energetică moderată a blocului de locuințe de pe strada Pricazului numărul 73, scara 
A, B, C din Municipiul Orăștie”. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al Municipiului Orăștie a unui președinte de 
ședință care va conduce ședințele în luna iunie 2023. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția Administrație 
Publică Locală. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al comisiei pentru 
administrație locală, juridică și de disciplină. 
   Președintele de ședință solicită consilierilor locali să facă propuneri nominale pentru 
alegerea președintelui de ședință, care va conduce ședințele în luna iunie 2023. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia îl propune pe dl consilier local Suciu Nicolae Ilie. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
propunerii și a proiectului de hotărâre este de 9 voturi. 
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 Propunerea dnei consilier local Cîndea Lenuța Aurelia se supune la vot și se aprobă cu 
unanimitate de voturi.    
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.116/2023 privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al 
Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna iunie 2023. 
 La punctul 11 al ordinii de zi, dl primar prezintă motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind aprobarea casării unor obiecte de inventar aflate în administrarea Bibliotecii Municipale 
„Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 Dna consilier Ciun Carmen dă citire raportului întocmit de Direcția Economică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități economico-financiare, 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de hotărâre este 
de 9 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.117/2023 privind aprobarea casării unor obiecte de inventar aflate în 
administrarea Bibliotecii Municipale „Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind aprobarea documentației tehnico-economice, a indicatorilor tehnico-economici actualizați 
și a devizului general actualizat pentru obiectivul de investiții „Înființarea unui Centru de 
colectare prin aport voluntar în municipiul Orăștie, Județul Hunedoara”. 
 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei pentru activități 
economico-financiare. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
proiectului de hotărâre este de 9 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.118/2023 privind aprobarea documentației tehnico-economice, a 
indicatorilor tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat pentru obiectivul de 
investiții „Înființarea unui Centru de colectare prin aport voluntar în municipiul Orăștie, Județul 
Hunedoara”. 
 La ultimul punct al ordinii de zi, „Întrebări-interpelări”, dl consilier local Bulz Dionisie se 
adresează executivului în legătură cu organizarea manifestării „Maialul Orăștian” și arată că la 
momentul respectiv când a fost aprobat acordul de parteneriat cu acea firmă care se va ocupa de 
organizare a întrebat dacă se va permite să își facă vânzare și comercianții locali. Aseară a fost 
sunat de niște persoane, care comercializează mici și bere și care l-au întrebat de ce li se impune 
să vândă doar berea furnizată de organizator și anume berea Csiki Sör. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și precizează că nu exista așa ceva și nu s-a impus 
acest lucru. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian menționează faptul că, la manifestare poate să participe 
orice comerciant din Orăștie nu s-a interzis acest lucru, dar se dorește să se meargă pe ceva unitar, 
să nu rămânem la stadiul de bâlci și să trecem la un festival. Organizatorul a venit cu o gama 
diversificată și printre produse se află și acest sortiment de bere și comercianții pot să vândă și 
acest produs, domnul respectiv care l-a sunat a zis că vrea să vină cu umbrela lui de la firma 
„Hațegana” și cu trei scaune, dar nu li s-a impus nimic în acest sens. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, în centru în fata firmei Luci GSM și a farmaciei dnei 
Popovici există un amărât de pom, iar în rondoul unde este plantat, probabil angajații de la 
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S.P.G.M au pus niște pământ galben acolo vin mașinile se urca pe el și cară acel pământ pe drum, 
oamenii care circulă îl iau pe pantofi și îl duc în magazin și în farmacie este un haos total, iar 
câinii bineînțeles își fac nevoile în rondou, comercianții nu pot deschide ușile că miroase urât. 
Dânsul a cerut ca acel pom să fie tăiat, le-a explicat celor de la spații verzi care este situația, se 
poate tăia în orice moment, fiindcă este un amărât de pom se poate amenaja acolo un loc de 
parcare, cine vrea și dacă vrea să ia măsuri și dacă nu îl împodobim de Crăciun. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, s-a m-ai purtat această discuție și dl consilier 
local Bota Adrian poate să inițieze personal sau împreună cu consilierii locali P.N.L un proiect de 
hotărâre prin care să se taie pomul respectiv. 
 În încheierea ședinței, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată că, la ședința ordinară anterioară am 
discutat ca vom reveni cu un proiect de hotărâre pentru un proiect cu finanțare prin programul 
Anghel Saligny, cu diferența de valoare a proiectului am primit unele clarificări, pentru că dorește 
ministerul să revadă parcările, am făcut solicitare și pentru pista de biciclete, care au fost 
introduse în proiect și sperăm să fie eligibile, de aceea pentru ședința următoare vom veni cu un 
proiect de hotărâre în acest sens. 
 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
                Președinte de ședință,                                                     Secretar General,                                    
             SÎRBU Florina Eleonora                                       jr.Călin COSTOIU 


